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Abstract (en)
The magazine (8) for drilling rods or pipes, at the rock drilling machine (1), is at a drill carriage (3). A change system (21) has a grip (26) to take the
drill rod/pipe from its position in the magazine (8). The change system (21) moves in and out of the magazine (8) on a longitudinal trolley (23) and
guide rails (24). A further magazine (9) is on the other side of the drill carriage (3) to hold the piping.

Abstract (de)
Zur einfacheren und schnelleren Handhabung und Wechselvorgängen an einer Gesteinsbohrmaschine (1) ist ein Magazin (8) für Bohrstangen
(40) an einer Bohrlafette (3) angeordnet. Eine Wechseleinrichtung (21) mit einer Greifvorrichtung (26) entnimmt dabei Bohrstangen (40) aus ihrer
Lagerposition im Magazin (8). Die Wechseleinrichtung (21) verfährt über Längswagen (23) und Führungschienen (24) in dem Magazin (8). Ein
zweites Magazin (9) wird an der anderen Seite der Bohrlafette (3) zur Aufnahme der Verrohrung angeordnet. <IMAGE>
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